“一带一路”国家基础设施能力建设研修班

项目简介表

	项目名称 
	“一带一路”国家基础设施能力建设研修班

	承办单位
	安徽国际商务职业学院

	举办时间
	2021年5月26日至6月8日

(周末无活动安排)
	项目语言
	英语

	举办形式
	在线
	平台
	待定

	邀请国别
	“一带一路”国家
	计划人数
	20人

	培训目标
	通过培训，一是了解中国国情和文化；二是介绍中国绿色建筑、铁路、水利、港口等方面的建设经验，为其他发展中国家的基础设施能力建设提供借鉴；三是促进相互交流，提升学员的基础设施能力建设水平，促进中国与各受援国在此领域的合作与交流。

	学员要求
	专业背景
	领域或专业：从事基础设施类相关行业；

工作岗位：政府官员、企业管理人员和相关研究及技术人员等

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按要求参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	承办单位提供参与授课的远程技术协助

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，安徽国际商务职业学院将于5月26日至6月8日举办2021年“一带一路”国家基础设施能力建设研修班，工作语言为英语，为期14天，采取线上培训。
为促进受援国与中国在基础设施能力建设领域的交流，增进学员对中国改革开放、抗击疫情、脱贫攻坚事业的了解，此次研修班将具体开展如下主题的专题讲座：中国国情、中国防控新冠肺炎疫情经验分享、中国扶贫事业经验分享、铁路与隧道建设、港口与航运工程、绿色建筑、水利设施建设、建筑信息化建设及管理、装配式建筑发展进程、“一带一路”基础设施建设中PPP模式的运用、“一带一路”沿线国家矿产资源开发与利用。本研修班由安徽建工集团及省内高校具有高级职称的专家为学员授课，他们具有丰富知识和经验。

研修班期间，将安排两次云参观：1.安徽建工集团有限公司产业化基地考察；2.安徽建工集团有限公司扶贫村成果展示。

通过理论与参观考察相结合的方式，学员能够更进一步了解基础设施能力建设方面的相关知识，促进中国与各授援国在此领域的合作与交流。

	举办地点
	安徽省合肥市
	参观考察城市
	安徽省安庆市宿松县

（视疫情情况可能略有调整）


	备注
	1.本次培训使用云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。

2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。

3.教学纪律：需提前进入教室准备上课。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。

4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。

	承办单位简介
	安徽国际商务职业学院是一所公办全日制普通高等职业学院，隶属于安徽省商务厅。1980年学院建校，经过30余年发展学院已经成为安徽省商务人才培养的重要基地。2012年3月，学院被国家商务部援外司批准为援外培训承办单位。自 2013 年以来，我校高标准承办商务部援外培训项目 36 期，累计培训来自 81 个发展中国家的 838 名政府官员及技术人员。建立了融政府、高校、行业与企业为一体的优质培训资源，依托地方经济优势，创新培训形式、丰富培训内容。
研修班协办单位安徽建工集团有限公司建于1952年，是省属国有大型建筑业企业，拥有房屋建筑施工总承包特级资质、建筑行业(建筑工程)设计甲级资质，以及国家商务部批准的境外承包工程、劳务经营权和对外援助成套项目施工任务实施企业资格。同时，具有工程咨询甲级、施工监理甲级、建筑产品质量检测甲级以及房地产开发、机电设备安装、建筑装饰等资质130多项，其中一级资质70多项。2013年，安徽建工连续第五年入选 “ENR国际承包商225强”，并连续多年获得多个国内奖项。在国际市场上，集团所承揽的工程遍布五大洲40多个国家和地区，一大批工程获得国家外交部、商务部通报嘉奖和国外客户的高度评价。

	承办单位

联系方式
	联系人：桂领月（女士）、周关怀（先生）
办公电话：0086-551-66319785 / 0086-551-66319786
手机： 0086-19155199525（桂）/ 0086-19155199015（周）
传真：0086-551-66319710
微信号：19155199525 /19155199015
QQ号：529863682
电子邮件地址：aiibchinaaid@163.com


Seminar on Infrastructure Capacity Construction for Countries along the Belt and Road

Project Description 

	Name 
	Seminar on Infrastructure Capacity Construction for Countries along the Belt and Road

	Organizer 
	Anhui Institute of International Business

	Time
	2021-5-26 to 2021-6-8

（Weekdays only）
	Language
	English

	Form
	Online
	Platform
	To be confirmed

	Countries
	“Belt and Road” countries
	Number of Participants
	20

	Target
	Firstly, let participants understand China’s national conditions and culture. Secondly, introduce China’s construction experience in green buildings, railways, water conservancy, ports, etc., provide reference about infrastructure capacity construction for other developing countries. Thirdly, promote mutual exchanges and enhance the infrastructure capacity of trainees, and promote cooperation and exchanges between participating countries and China in this field through training.

	Requirements for the Participants
	Background
	Field or specialty: engaged in infrastructure-related industries

Position: government officials, business managers , related researchers and technicians

	
	Age
	No higher than the statutory retirement age of the trainee’s country

	
	Health
	Healthy and be able to attend online training on time

	
	Language
	Fluent in English(listening, speaking, reading and writing)

	
	Others
	The organizer provides remote technical assistance for participating in classes

	Introduction to Training Content
	Commissioned by the Ministry of Commerce of the People's Republic of China, Anhui Institute of International Business will organize Seminar on Infrastructure Capacity Construction for Countries along the Belt and Road from May 26th to June 8th, 2021. The seminar will be carried out through online platform.
    In order to promote the exchanges between the trainee's countries and China in the field of infrastructure capacity construction, and enhance the trainee's understanding of China's Reform and Opening-up, fighting against the epidemic, and poverty alleviation, the seminar will specifically conduct special lectures on the following topics: China's national conditions, experience sharing of COVID-19 pandemic control and prevention of China, experience sharing in China’s poverty alleviation, railway and tunnel construction, port and shipping engineering, green buildings, water conservancy facility construction, building information construction and management, prefabricated building development process, the application of PPP mode in "Belt and Road" infrastructure construction, and the development and utilization of mineral resources in countries along the "Belt and Road". All the lecturers are professors and technicians with senior technical titles from Anhui Construction Engineering Group and universities within Anhui Province, all of them have rich knowledge and experience. 

During the seminar, two cloud visits will be arranged: 1. An inspection of the industrialization base of Anhui Construction Engineering Group Co., Ltd.; 2. A demonstration of the results of the poverty alleviation village of Anhui Construction Engineering Group Co., Ltd. 

	
	 Trainees can further understand the relevant knowledge of infrastructure capacity construction and promote cooperation and exchanges between China and other developing countries in this field through the combination of theory and visits.

	Host City
	Hefei City, Anhui Province
	Cloud Visit Cities
	Susong County, Anqing City, 

Anhui Province
(Subject to the pandemic situation)

	Note
	1. This training uses the online platform, and the trainees are required to prepare the network, computer, microphone, camera and other related equipment.

2. During the teaching period, trainees are requested to abide by the teaching time and teaching discipline, the attendance records will be used as the basis for issuing training completion certificates.

3. Teaching discipline: Trainees need to enter the classroom in advance to prepare for class. Change the name of the individual to English (consistent with the name on passport) name-country abbreviation.

4. Information security: In order to protect information security and personal privacy, please do not share the content of the class on any social media. The course materials will be sent to the students after the class.

	About the Organizer 
	Anhui Institute of International Business (AHIIB) is a full-time higher vocational college, attached to the Bureau of Commerce of Anhui Province. AHIIB was established in 1980, and after more than 30 years of development, it has become an important base for business training in Anhui Province. In March 2012, AHIIB became one of the organizers for foreign-aid training approved by the National Foreign Aid Division of the Ministry of Commerce. Since 2013, AHIIB has undertaken  36 foreign aid training programs of the Ministry of Commerce with high standards, accumulatively training 838 government officials and technical personnel from 81 different developing countries. AHIIB has established universities, industries and enterprises to innovate training methods and enrich training content by virtue of local economic advantage.
Anhui Construction Engineering Group, the assistance unit of the seminar, was founded in 1952. It is a province-owned large-scale construction enterprise, and it owns special-class certificate of housing construction general contracting, A-class certificate of construction industry (constructional engineering) design, and the qualifications of contracting projects abroad, labor management rights and the enterprise of implementing foreign aid project sets constructions, approved by Ministry of Commerce. Besides, the enterprise also owns A-class certificates of engineering consultation, construction observation and construction products quality inspection, as well as more than 130 qualifications of real estate development, mechanical and electrical equipment installation, architectural decoration and so on, among which 70 qualifications are of A-class. In 2013, the enterprise was selected “ENR Top 225 International Contractor” for the fifth consecutive years, and also won several domestic awards for consecutive years. In international market, the projects contracted by the enterprise spread all over more than 40 countries and regions in five continents, and a large number of projects received praises from Ministry of Foreign Affairs, Ministry of Commerce, as well as the high evaluations of foreign clients.

	Organizer and Contacts
	Contact: Gui Lingyue (Ms.), Zhou Guanhuai (Mr.)

Office Tel: 0086-551-66319785 / 0086-551-66319786

Mobile: 0086-19155199525 (Gui) / 0086-19155199015 (Zhou)

Fax: 0086-551-66319710

WeChat ID: 19155199525 /19155199015

QQ number: 529863682

Email address: aiibchinaaid@163.com


